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EGYSZERŰSÍTETT JEGYZŐKÖNYV 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási Bizottsága 2013. 

október 21-én, hétfőn, 1500 órai kezdettel megtartott üléséről. 

Jelen voltak: 

Fekete Péter, bizottsági elnök 

Varga László, bizottsági tag 

Molnárné Czeglédi Cecília, bizottsági tag (később érkezett) 

Tóthné Gyarmati Magdolna 

Dr. Révész Zoltán,aljegyző 

Rack Ferencné, igazgató 

Marx Árpád, iskolaigazgató 

Hingyiné Molnár Ildikó, óvodavezető 

Korbuly Klára, PMAMI vezetője 

Czuczor Orsolya, osztályvezető 

Dobosy Gáborné, osztályvezető 

Gálosi Zita, Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály munkatársa 

Mester László, kommunikációs munkatárs 

Ihászné Pálfi Katalin, köznevelési referens, jegyzőkönyv-vezető 

 

Fekete Péter:  Tisztelettel és szeretettel köszöntök mindenkit az Oktatási Bizottság ülésén. 

Megállapítom, hogy a bizottság három fővel határozatképes. Javaslatot teszek a napirendre a 

kiküldött meghívónak megfelelően. Kérdezem, hogy van-e valakinek más javaslata.  Jó, 

hogyha nincs, akkor a kiküldött napirendről szavazzunk.   

A bizottság három igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

elfogadta az ülés napirendjét. 
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Napirend: 

1)  Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. éviintézmény-felújítási tervének 

végrehajtásáról 

2)  Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi költségvetési koncepciójáról 

3)  A Szily-kastély keleti szárnyának tetőhéjazat-felújításáról 

4)  A Benedek Elek Óvoda alapító okiratának módosításáról 

5)  Biatorbágy Város Önkormányzatának 2013. évi költségvetéséről szóló 3/2013. (III. 01.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

6)  Tájékoztató a közétkeztetési közbeszerzés előkészítéséről 

Napirend előtt: Mester László ismertette a bizottsági ülések vezetését és jegyzőkönyvezését 

támogató elektronikus rendszer működését. 

 

1)  Beszámoló Biatorbágy város Önkormányzata 2013. évi intézmény-felújítási 

tervének végrehajtásáról.  

Fekete Péter: Kérdezem a bizottságot vagy aljegyző urat, hogy van-e valakinek kiegészíteni 

valója esetleg? Kérdés ezzel kapcsolatban?  

Varga László: Gálosi Zitától szeretném kérni, mert nem látható ebben az anyagban, hogy 

márciusban megfogalmazódott a közművelődési bizottságban két olyan kérdés, hogy 

szavatossági feltételeket vizsgálják meg. Az egyik a Dévai utcai óvodaépületnek a 

tetőjavításával kapcsolatban, a másik a Közösségi Háznak a mozgáskorlátozott mosdójának 

hibáival kapcsolatban. És erre nincsen utalás, nem tudom, hogy ezek megoldódtak-e. Ha még 

nem, akkor esetleg, mondjuk holnapra a közművelődési bizottságra, hogyha erről kaphatnánk 

valami tájékoztatást, akkor azt megköszönnénk. 

Gálosi Zita:  Utánanézek holnapig, mert vizsgáltuk a Dévai utcai óvodát. Igen, egy hétmilliós 

tetőszigetelés lenne, ha teljes felújítás lenne. Megvizsgáltuk azt is, hogy részleges felújítás, és 

szavatosság érvényesítése lehet-e. Meg kell néznem holnapra, mert ebben az összegben 

nem szerepeltek ezek. 
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Fekete Péter: Köszönöm, akkor nekem is lenne egy kérdésem. A Szily-kastély területén 

kialakított, vagy felújított tornaterem tetőszigetelésével kapcsolatban voltak, illetve vannak 

problémák. Van-e erre elkülönített összeg a költségvetésben? Én úgy tudom, hogy van. A 

másik, hogy hogyan áll ez a tetőfelújítási munka. Egyrészt milyen szinten van előkészítve, 

mert szerintem a telet nem kellene megvárni vele, mert tavaly télen is voltak lapostetős 

beázási gondjaink. A másik, hogy az előirányzott összeg az elégséges-e, mert ha nem, akkor 

én talán azt javasolnám, hogy tekintve a légkondicionálás elkészítése az a téli időszakban 

már nem olyan nagyon égető, tehát hogy ezt az összeget, ami itt megmaradt az intézmény 

felújítási keretben, addig ne használjuk föl, amíg nem látjuk a tornaterem vízszigetelésének, 

vagy hát tetőszigetelésének az ügyét, mert az, ha megint beázik, a parketta megsérül, tehát 

az, sürgetőbb, vagy fontosabb kérdés bármi másnál. 

Gálosi Zita: Megvizsgáltuk, 10 millió forint van erre bruttóban a költségvetésben elkülönítve. 

De ebbe nem csak a tetőt értették bele, hanem hőszigetelést, ablakcserét illetve szellőztető 

rendszert. Erre készült egy kiviteli terv költségvetéssel, és jóval meghaladja az összeget. 

Egyelőre itt tartunk. 

Fekete Péter: Tehát akkor ebben az esetben fenntartanám azt a javaslatomat és a bizottság 

számára is ajánlanám, hogy a határozati javaslattal ellentétben ne azt javasoljuk, hogy a 

légkondicionáló berendezés kivitelezésére használjuk fel ezt az összeget, hanem a Szily-

kastély melletti tornaterem tetőszigetelésére. Illetve hát nyilván, hogyha meg elkészültek a 

tervek, akkor azt jó lenne látni, hogy esetleg  ütemezhetők-e ezek a munkálatok, mennyire 

függnek össze. Mondjuk egy tető szigetelése, ahol befolyik a hólé, hogyha olyan időjárás van, 

gondolom, az az, ami legkevésbé tűr halasztást. Illetve ez nem biztos, csak ez az én 

véleményem. Tehát jó lenne, ha ez a munka minél hamarabb elindulna, s akkor ezt az 

összeget pedig arra a feladatra javaslom átcsoportosítani. Más javaslat?  

Szakadáti László: Én csak annyit tennék hozzá, tehát nem sem a tervet, sem a 

költségvetést. Tudjuk, hogy tízmillió, és itt megakadt a folyamat. Nyilván az egyéb teendők 

miatt. Tehát oda kéne visszatérni, hogy mi mindent akarunk abból, mert el tudom képzelni, 

hogy részekre bontjuk azt a tervet és pl.: az ablakokat nem cseréljük ki, csak úgy mondtam 

valamit. Ne felejtsük, hogy ez egy bontásra ítélt épület, nem kell feltétlenül abban 

gondolkodjunk, hogy ötven évre építünk valamit és bele kéne nézni abba a költségvetésbe és 

abba a tervbe, hogy mi az, amit megvalósítanánk és mi az, amit nem. És akkor kialakulhatna 

egy olyan költségvetés, amit már lehetne használni, és ahhoz kellene akkor kiegészítő 

összegekre gondoskodni a 10.000.000 Ft fölé. Mindegyik oldalról közelítve csak ácsorgunk és 

nem tudjuk, hogy mit csináljunk vele, én ezt a lépést tartanám fontosnak, hogy döntsünk afelől 
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hogy mit építünk meg abból a feladatsorból és ahhoz próbáljunk kiegészítő forrást biztosítani, 

ha kell.  

Fekete Péter: Valakinek kérdése, javaslata? Mert ha  nincs, akkor én viszont föltenném 

szavazásra azt, hogy a bizottság ezek, vagy mindezek mellett javasolja, hogy ezt a felújításból 

megmaradt összeget ne költsük el más feladatra, hanem a tornaterem felújítása kapcsán 

tartalékoljuk. Legalább addig, amíg kiderül, hogy milyen összegekre van szükség, de úgy 

tűnik, hogy szükség lesz rá. Jó? Akkor erről szavazunk. 

A bizottság három igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek azt a módosítási javaslatot, hogy 

az intézmény-felújítási keretből megmaradt összeget a Szily-kastélyban található tornaterem 

tetőszigetelési munkálataira tegyük félre 

2)  Biatorbágy város önkormányzata 2014. évi költségvetési koncepciójáról. 

Dr. Révész Zoltán: A jogszabályban foglaltaknak megfelelően a polgármesteri hivatal, a 

jegyző előkészítette, a polgármester úr beterjesztette a költségvetési koncepciót. Igyekeztünk 

beleírni mindazokat a már ismert terveket, amelyekről tudomásunk volt. Ez egy koncepció, 

egy terv, ezt elég lazán lehet, kell kezelni. Úgyhogy várjuk a javaslatokat, kérdéseket a 

koncepcióval kapcsolatban. Köszönöm! 

Szakadáti László: Az óvodai koncepcióban én most azt vettem észre, hogy nem csak most, 

hanem évek óta hiányzik egy kis fejezet, amit úgy hívnánk, hogy az óvodai sportnak a 

koncepciója. Meglepődve tapasztaltam, hogy tulajdonképpen működik egy külön óvodai 

sportklub, vagy sportegyesület, amit nem tartott fontosnak az előző intézményvezető sosem 

közölni velünk, hogy ez hogy működik, mint működik. Jó lenne, ha most már nem maradna ki. 

Tehát lenne valami elképzelés ott, amit aztán meg akar valósítani az óvoda, mert úgy néz ki, 

hogy mindenféle koncepció, mindenféle terv nélkül működik ott valamilyen rendszer, 

amelyiknek mi, akik  bajlódunk az óvoda száz problémájával, éppen erről nem tudunk. Tehát 

fontosnak tartanám, ha erről az igazgató asszony beszámolna, meg beleraknánk a 

koncepcióba, hogyan képzeljük el az óvodai testnevelést. A másik hasonló terület, hogy a 

Városgondnokságról legalább annyit írjunk bele, hogy a Városgondnokság feltételeinek 

fejlesztését tervezzük. Tehát a Városgondnoksággal kapcsolatban fejlesztéseket tervezünk a 

koncepciókban, zárójelben írhatjuk, hogy: épület, eszköz, raktár, járművekről van szó, mert 

minden bizonnyal erre szükség lesz.  

Hingyiné Molnár Ildikó: Alpolgármester úr, sajnálom, hogy ez kimaradt a koncepciókból, 

mert ez a mi életünknek szerves részét képezi, az óvodai mozgás, és sport. Mióta óvodánk 

van. Két részre bontanám ennek az ismertetését, az egyik az a mindennapos mozgás, 
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testnevelés, amit az óvodapedagógus kollégák nap mint nap folytatnak a csoportban, ez 

alapvető része az óvodai nevelésnek. Azt  gondolom, hogy mindenféle tárgyi, személyi feltétel 

megvan hozzá. Tárgyi feltételekben folyamatosan a meglévő kereteinkből bővítünk, amikor 

szükség van rá. Ebben segít nekünk az Örökmozgó Alapítvány is, mint ahogy abban is, hogy 

a délutáni  már nem aktív nevelési időben az Örökmozgó Alapítvány segítségével valósulnak 

meg különböző mozgásos foglalkozások az óvodában. Mivel azonban ezek részvételi díjas 

foglalkozások, külső szakemberek tartják őket. Ez nem képezi szerves részét íly módon az 

óvodai nevelésnek. Ezek a foglalkozások úgy zajlanak, hogy a helyiségeinket az Örökmozgó 

Alapítvány használatára fölajánlottuk, és ő szervezi ide ezeket a foglalkozásokat, ami ovi-foci, 

labdás ügyesség koordináció, mozgásos játékos, zenés torna foglalkozás, kosár-ovi, tehát 

elég sokszínűen. Nyilvánvaló, hogy minden óvodában más a feltétele ennek, ezek 

megvalósulnak a Dévay utcai Meserét Óvodában, ahol a kosár-ovi a Hargitai Házban fér el, 

illetve a zenés torna, illetve a Schindler Szabolcs neve által fémjelzett ovi-foci, illetve labdás 

ügyességi, mozgás koordinációs program működik, a Csicsergő Óvodában és a Fő utcában 

szintén Szabolcs és Helga tart a gyerekeknek külön foglalkozásokat, elsősorban már a 

középső, illetve nagy csoportos korú gyerekek részvételével zajlanak ezek a foglalkozások, és 

az Örökmozgó Alapítvány koordinálja ezeknek a pénzügyi hátterét. De amennyiben ezt 

kívánják, és valóban jogosnak tartom a megjegyzést, mindenképpen a következő 

koncepcióba már bele fogjuk foglalni, hogy ez is létezik nálunk.  

Dr. Révész Zoltán: Én még annyit szeretnék megjegyezni, hogy nem maradt még ki semmi a 

koncepcióból, hiszen a megalkotásnak a folyamatánál vagyunk, tehát az került bele, amit a 

bizottságok javaslata alapján a képviselő testület feltehetően ugye az október 31-ei ülésén el 

fog fogadni. Úgyhogy én úgy gondolom, hogy nem vagyunk lemaradva semmiről. Ha jól 

tudom, az óvodának a honlapján ezek a sport programok szerepelnek, vagy rosszul tudom? 

Tehát valamennyi információ azért csak van róla.  

Hingyiné Molnár Ildikó: Mindig szülői értekezleteken adunk tájékoztatást erről. Az óvoda 

honlapjára pont azért nem tettük föl, mivel hogy ez az alapítvány szervezésében történik, de 

minden egyes évkezdéskor a szülői értekezleteken elhangzik ez a lehetőség a szülők felé, és 

akik szeretnék, élhetnek vele. Azok a családok, akik esetleg szeretnék, de anyagi okok miatt 

nem tudnak ebbe bekapcsolódni, őket az alapítvány támogatja. Tehát ezeket a gyerekeket 

sem zárjuk ki ezekről a foglalkozásokról. 

Szakadáti László: Jó, tehát, akkor jól értem, hogy tulajdonképpen az óvodai intézményben 

folyik egy külön vállalkozás. Ami nem baj. Nem baj, ha ilyet akar az óvoda, vagy ilyen mellett 

dönt, vagy fontosnak, hasznosnak tartja, csak nem hallottunk róla egy szót sem az elmúlt 

években. Egyetlen egyet sem. Tehát furcsállom, hogy úgy zajlik valami, hogy itt a bizottság 
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míg állandóan kínlódik az óvoda feltételeinek javításával - többek között-, ő nem tudja, hogy 

mi zajlik az óvodában, és az intézményvezető ezt nem tartja fontosnak közölni. Tehát én úgy 

tartanám egészségesnek, hogy átlássuk azt az óvodai működést, és nem úgy, hogy nem 

látjuk egy területét, ami ráadásul gazdasági tevékenység is, mert az alapítványi 

megfogalmazás az kicsit olyan bűvszó. Akkor alapítványi, ha alapítványinak látjuk valóban. Ha 

pedig ez egy, ez egy magán vállalkozás, akkor lássuk annak, ami, de hogyha nem hallunk 

róla semmit, akkor… Eléggé meglepett, hogy hallottam arról, hogy az óvodában külön 

intézmény működik tulajdonképpen. Nagyon ügyes, hogy mit nem mondjak a vállalkozók 

részéről ez a húzás, hogy nem alapítunk céget, nem kínlódunk feltételekkel, nem építjük fel a 

félteteleinket, hanem elmegyünk valahová, úgy viselkedünk, mintha a miénk lenne, és az 

Önkormányzat meg biztosítja hozzá a feltételeket. Világít, fűt, eszközt rendelkezésre bocsát, 

mindent csinálunk és ráadásul még nem is tud erről az önkormányzat semmit. Hát azért én 

ezt a jelenséget ajánlanám a bizottság tagjainak figyelmébe, hogy ezen el kéne gondolkodni. 

Hangsúlyozom, nem szeretnék elrontani semmit, ami jónak tűnik, csak ez az elhallgatás, ez 

nem egy egészséges dolog, azt hiszem. 

Hingyiné Molnár Ildikó: Sajnálom, ha ez elhallgatásnak tűnik, én meg voltam róla győződve, 

hogy az önkormányzat, illetve a képviselő-testület tud erről, hogy ez az óvodában így 

működik, mivel ez évek óta így működik, úgy gondoltam, hogy Teréz már beszámolt, és ez így 

rendjén való is, annak fényében ráadásul, hogy az alapítvány kuratóriumának elnöke külön 

kötött polgármester úrral szerződést - szerintem, én úgy tudom, legjobb tudomásom szerint -

helyiséghasználati engedélye van rá. Vagy, tehát valamilyen úton-módon tudom, hogy ez le 

van papírozva. Valóban én ezt még nem néztem meg részletesebben. Ez egy eddig bejáratott 

módja volt a dolognak, különösen hogy az Óvodai nevelés országos alapprogramja minden 

változásánál hol engedte, hol nem engedte azt, hogy más jellegű tevékenységek is 

működjenek az óvodában. Nyilvánvaló, hogy ennek a szabályos voltát annak idején így 

lehetett megoldani, ma már fél négy után gyakorlatilag bejöhetnek, mivel az az aktív nevelési 

idő után van, bejöhetnek, beengedhetők az óvodába ilyen külsős vállalkozók. Mivel az alapító 

okiratunk is úgy van megfogalmazva, hogy maga az óvoda nem végez vállalkozási 

tevékenységet, közvetlen az óvodának bevétele ebből nincsen, az alapítvány az, aki ezt 

koordinálja. Hát én ennyit tudok most egyelőre elmondani, de akkor ez a jövőben nagyobb 

figyelmet fogok ennek szentelni, hogy a bizottság és a képviselő-testület is tisztában legyen 

azzal, hogy milyen tevékenységek folynak még az óvodai nevelésen kívül az óvodában.  

Dr. Révész Zoltán: Javaslom a bizottságnak, hogy akkor kérjen be az óvodától a következő 

ülésre egy tájékoztatót erről a programról, és akkor ott tud dönteni, hogy az mennyire 

hasznos, vagy mennyire nem. A koncepcióval kapcsolatban nem gondolom, hogy most ennek 

lenne relevanciája. Mivel nincsen benne most sem a koncepcióban, sem a javaslatban. 
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Fekete Péter: Én az aljegyző úr javaslatát javaslom a bizottságnak. Tehát nyilván most merült 

fel, amikor kicsit áttekintjük az intézményeink működését, koncepcionális szinten. Bár talán 

ennek a működésnek nincsen közvetlen, vagy nem tudjuk, hogy van-e közvetlen költségvetési 

hatása. Úgy tűnik, hogy nincs. De az mindenképpen célszerű, hogy ha ezeket egy kicsit 

körüljárjuk, főleg, hogy Ildikó, mint új intézményvezető is, úgymond megörökölte ezt a 

helyzetet és én úgy tudom, hogy a bizottság előtt sem volt ez különösebben exponálva, hogy 

ez így történik. Tehát az, hogy az általános iskolában a szabad időkben, a tornaterem szabad 

idejében fizetős sportfoglalkozások vannak, ezekről tudtunk, meg nagyjából még azokról is 

tudunk, hogy ezek milyen formában, milyen keretek között, kinek mennyibe kerül ez és hogy 

lehet oda bekerülni, tehát jó lenne akkor tényleg, ha ezt is átnéznénk, és akkor közösen 

megnézzük, hogy jó-e a rendszer, szorul-e valamilyen felülvizsgálatra, egyáltalán lássunk 

tisztán. Tehát én azt javaslom a bizottságnak, hogy akkor kérjen erről egy tájékoztatást a 

következő bizottsági ülésre és akkor ott vegyük napirendre. Jó, erről majd szerintem külön 

szavazunk. Nekem viszont a koncepcióval kapcsolatban van néhány konkrét javaslatom is, az 

egyiket alpolgármester úr feltette már, hogy a Városgondnokság fejlesztésre kerüljön bele a 

koncepcióba. Én a 2.1.5-ös fejezetben szeretném egy kicsit jobban nevesíteni, hogy milyen 

tevékenységeket látunk a következő évben. Azt javaslom, hogy szerepeljen benne a Szily-

kastély felújításának folytatása, tudjuk, hogy ez folyamatban van, de ennek azért komoly 

költségvetési kihatásai lesznek. Én ugyanígy nevesíteném a Sándor-kastély TSZ szárnyának 

a tervezését, tehát a bizottság ezt kérte, hogy induljon meg ez a hasznosítási munka. Az volt 

a tájékoztatás, hogy itt a tervezésig tudunk a következő évben eljutni, tehát ez legrövidebb 

esetben is egy két éves folyamat, tehát legyen arra engedélyes hasznosítási tervünk, hogy el 

tudjunk indulni hogyha úgy döntünk. Szó volt arról, hogy a Karinthy Frigyes utcai épületnél 

amikor legutóbbi testületi és bizottsági ülésen azt javasoltuk, hogy az ebédlő bővítés az ugyan 

történjen meg, de mielőtt nagyobb átalakításba kezdtünk, kezdünk az épület környékén, - itt 

gondolok mondjuk a tornaterem vagy tornaszoba kialakítására - , előtte készüljön egy 

beépítési terv vagy koncepció, én nem tudom pontosan melyik a megfelelő megfogalmazás, 

úgy tudom a beépítési terv, tehát, hogy legyen egy hosszabb távú hasznosítási tervünk. Talán 

ezt is el kellene kezdeni, és a negyedik hogy az óvoda tervezés és építés mint önálló pont is 

szerepeljen, hiszen jövő év szeptemberétől, három éves kortól le kellene ültetni a gyerekeket. 

Ez nem egy kis beruházás. Tehát ezt a négy szövegszerű javaslatot tenném  az 

oktatásfejlesztés pontjába. Illetve lenne egy kérdésem a két volt önkormányzati, de most már 

úgymond központi állami fenntartású intézményünkhöz, az általános iskoláknak. Gondolom 

ennek kapcsán nem került ide a koncepcióba a ti anyagotok, vagy legalábbis én nem láttam, 

de én azt gondolom, ez most, ha jól tudom, ez egy kétolvasatos, ez az első olvasata ennek a 

koncepciónak, hogy nem tudom mi a terv, de mindenesetre jó lenne, ha idekerülne az 

iskoláknak az a fajta koncepciója, hogy ők milyen plusz feladatokat, vagy a költségvetést 
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érintő milyen olyan feladatokat látnak jövő évre, amit a városnak kellene állni. Tehát most 

azon felül, hogy  működteti és az épületeket fenntartja, azt tudjuk, hogy az idei évben is voltak 

kirándulások, könyvbeszerzések, tehát szerintem ezeket már jó lenne koncepció szinten 

összeszedni, hogy miket láttok, ami érintheti majd a költségvetést. Mert nyilván, ha ide a 

koncepcióba bekerül, hogy ezekkel számoljunk, akkor azért azokra lesz valamilyen 

költségvetési fejezet is. Úgyhogy én ebben külön kérném, hogy az általános iskolák adjanak 

kifejezetten ezzel kapcsolatos anyagot.. 

Marx Árpád: Én annyit szeretnék ehhez hozzáfűzni, hogy tulajdonképpen a koncepció 

készítésének a tervéről én nem tudtam, tehát én nem kaptam arról jelzést, hogy csináljak.   

Ha hiszitek, ha nem, minden nap kapunk három táblázatot, amit meg kell csinálnunk. Tehát 

olyan zsúfolt ilyen adatszolgáltatásban van részünk, hogy valami irtózatos. Nagyon szívesen 

foglalkozom ezzel a kérdéssel, de megmondom őszintén, hogy én most erre nem szántam 

időt és nem is foglalkoztam ezzel, hogy most koncepciót kell készíteni. Arról, hogy ma oktatási 

bizottsági ülés van, erről is egy napja tudok körülbelül, tehát azért mondom, hogy még az 

anyagot sem volt időm megnézni, mert ma is tele volt teljesen a napirend. Igen, valószínű, 

hogy lesz egyébként olyan kérésünk, amilyen szokott lenni. Ezek sajnos mindig ilyen tűzoltó 

jellegű kérdések, kérések, amikor rájövünk, hogy nem sikerült onnan pénzt szerezni, vagy 

pénzt kapni, ahonnan kellene, vagy felmerült valami olyan hirtelen jött ötlet, amihez pénz 

kellene, olyankor szoktunk fordulni az Önkormányzathoz, és azt gondolom, hogy most 

valahogy inkább ezt a kort éljük, tehát leginkább ugye nekünk van most egy fenntartónk, 

akinek biztosítani kellene  a feltételeket mindenféle oktatáshoz, neveléshez kapcsolódó 

kérdésben. Nagyon örülünk neki, hogy az Önkormányzat időnként segít nekünk és nyílván, ha 

erre lehetőségünk van, akkor a későbbiekben is erre számítunk és majd próbálunk segítséget 

kérni. Szívesen dolgozom ezzel a kérdéssel. Egy határidőt kérek és akkor leteszünk 

valamilyen anyagot. 

Fekete Péter: Bocsánat, még annyit tennék hozzá, kimaradt a Művészeti Iskola az előbbi 

megfogalmazásomból, de nyilvánvalóan rátok is vonatkozik. És kifejezetten azokra a plusz 

kérelmekre, amit láttok már most is. Tehát értem, hogy lehetnek ad hoc jellegű kérések, de 

azért, ha most előre össze tudjuk szedni, hogy mik azok a feladatok, amiket esetleg úgy 

döntünk, hogy lássanak el ezek az intézmények, de központi finanszírozás nincs rá, vagy nem 

elégséges és az önkormányzat pedig úgy dönt, hogy ezeknek a finanszírozásában szerepet 

vállal, akkor ezt jó azért akkor, ha tervezhetőbben össze tudjuk szedni, ami már most 

tervezhető.  

Dr. Révész Zoltán: Nem kértünk az általános iskoláktól illetőleg a művészeti iskolától 

anyagot, hiszen már nem az önkormányzat a fenntartója a nevezett intézményeknek. Nem is 
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nagyon szólhatunk bele ebbe a kérdésbe. Úgy gondoltuk, hogy ahogy ebben az évben is,  az 

önkormányzat alapvető hozzáállása az, hogy egyébként az oktatás színvonalán nem akar, 

nem kíván csökkenteni  a településen. Az ebben az évben felmerülő kérdéseket  támogatta az 

önkormányzat. Koncepcionális szinten, ha már van egyébként most javaslata az 

intézményeknek, természetesen be lehet építeni, de úgy gondolom, hogy ennek a jó része 

valamennyi év közbeni többletigény lesz a jövő év folyamán is. Hiszen az állami finanszírozás 

még mindig nem annyira tiszta,  mint amilyennek, tisztának kéne lennie.  

Korbuly Klára: Nagyjából az előttem szólók elmondták, amit szerettem volna. Az egyik az, 

hogy máskor felkértek erre a feladatra minket, tehát hogy a koncepciót eddig és eddig a 

határidőig készítsük el, és úgy gondoltam, hogy mivel a fenntartó változott, ezért ez most 

minket nem érint. A másik pedig, hogy Árpádhoz csatlakoznék, az az igazság, hogy tényleg 

nem tudjuk, hogy mit kérjünk, mert amit lehet, azt nyilván kérünk a fenntartótól, és amikor 

kiderül, hogy ja, bocsánat, ott ők mégsem, és erre nincs egy követhető trend még mindig, az 

az igazság. Még mindig az van, hogy ezt most igen, azt meg nem, azt már egyszer fizették, 

most azt gondolják, hogy mégis inkább fizesse a működtető. Tehát nem igazán egyértelmű ez 

a dolog még mindig. A másik pedig, hogy egyrészt ez szerintem leginkább talán ilyen 

rendezvények szintjén fog megjelenni vagy legalábbis nálunk, mert ez az, amire aztán 

végképp nincs egy ilyen követhető paragrafus, hogy akkor meddig és mit kell finanszírozni 

kinek, tehát ez az egyik, a másik pedig hogy nem lehetséges-e valami fajta, szoktak ilyen, 

hogy is szokták mondani, hogy... tető nélküli, vagy aljanélküli, vagy nem tudom milyen ilyen 

dobozt, amibe, amihez hozzá lehet majd nyúlni. tartalék, igen, tehát hogy valami ilyesmit, 

hogy ami így az oktatás által igénybe vehető keret, tehát hogy mégis ők is tudjanak valamivel 

tervezni nyilván. Tehát ne amikor így beérkeznek a kérések, akkor kelljen. Jó, köszönöm 

szépen.  

Fekete Péter:  Akkor én annyival majd még kiegészíteném a javaslatot, tehát egy oktatás 

fejlesztési keretet, tehát azok mellett, amit most infrastrukturális oldalról említettem, egy 

oktatás fejlesztési alap beépítését, azt még szintén javasolnék a koncepcióba. Ott azt meg 

lehet említeni, hogy egyrészt nyilván az intézményi plusz igények kielégítésére, másrészt az 

idén volt egy minőségi oktatás támogatására kiírt pályázatunk, amit egyéb viharok és szelek 

elsodortak, én ezt javaslom az oktatási bizottságnak, hogy azért ezt ne adja fel ezt a 

küzdelmet és már koncepciós szinten is jelenítsük meg, hogy akkor jövő évtől január egytől 

ezt szeretnénk elindítani, vagy hát nyilván a költségvetés elfogadása utántól. Tehát ez az idei 

évben is egy keretben volt, nyilván ez, ha ilyen megfogalmazás van, akkor majd a 

költségvetés tervezés kapcsán eldöntjük, hogy ezt hogy osztjuk fel.  
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Szakadáti László: Igen, hát ritkán szoktak a képviselők olyat javasolni az 

intézményvezetőknek, hogy kérjetek már még valamit. Ritka pillanat. De ne essünk mán ki a 

gyakorlatból annyira, hogy a végén majd átlendülünk a másik oldalra, és megint kapálódzunk 

valami után majd, meg magunknak csinálunk egy csomó problémát, hogy hát nem terveztük 

be, ezért hát nincs. Mert, amit betervezünk, az mindig kell ezer fele. Tehát én azt javasolnám, 

hogy az intézményvezetők - van elég tapasztalat rá az elmúlt években - melyek azok a 

bizonytalan területek, ami azért fontos, hát mindig előkerül egy erdélyi iskola, egy táborozás, 

egy rendezvény, egy valami olyasmi, ami az oktatás színvonalánál akkor, amikor az 

megjelenik, akkor az borzasztóan fontos: egy autóbuszköltség, egy kirándulás stb, stb. 

Olyankor részletes pedagógiai indoklást is kapunk mindig hozzá, hogy miért fontos az a 

gyerek számára, mért elengedhetetlen, és hát milyen drága az autóbuszközlekedés stb, stb. 

Jelenjen meg egy olyan, azt gondolom egy olyan keretigény, amelyik ezeket valahogy 

körvonalazza, hogyha nem rendelkeztek most nyilván konkrét számokkal. És legalább 

tervezzük bele a költségvetéskor, mert ha kimarad, akkor biztos, hogy nagyobb birokkal lehet 

majd ezzel törődni. Itt meg megnyugtatóbb azért, ha valaminek van helye. És ne engedjük ki 

most az oktatás színvonalának, emelésének feszességét ne lazítsuk el, mert utána az azt 

jelzi, hogy akkor eleve elvesztettük magunkat és az állami átvállalás, az pedig még nem 

tudjuk, hogy mikor lesz olyan intenzitású, ami mindenkinek elég lesz. Aztán, ha azt mondjátok 

majd jövő áprilisban, hogy köszönjük szépen, de mindenünk megvan, sőt tényleg minden és 

akkor próbáljátok másfele elkölteni, biztos el tudjuk költeni másra is.  

Rack Ferencné: Én nem szeretnék ismétlésekbe bocsátkozni, én csak annyit tennék hozzá, 

hogy valóban nagyon nehéz tervezni, mert még az idei költségvetési évre se volt igazán 

elfogadott költségvetése az intézményfenntartó központnak. A likviditási tervünket azt kétszer 

is le kellett adni, és végül úgy alakult ebből egy költségvetés, hogy 38%-át  levették a tervezett 

költségvetéseknek, azt hiszem, egységesen, és hát akkor ezzel kell gazdálkodni. Tehát 

igazán nincs még tapasztalatunk abban, hogy mi az, amit finanszíroz a KLIK, és melyek azok 

a területek, ami elől elzárkózik. Megpróbálunk ebbe az összegbe az idei költségvetési évben 

beleférni, aztán reméljük, hogy a jövő tanévre, vagy a jövő költségvetési évre vonatkozóan 

több támpontot kapunk a tervezéshez. És pontosan én ezért nagyon jó ötletnek tartom ennek 

az oktatás-fejlesztési alapnak az újbóli életre hívását, mert akkor tényleg, ami váratlan, vagy 

nem feltétlenül KLIK finanszírozású program, táborozás, kirándulás, egyebek, akkor esetleg 

lehetne támogatásért az önkormányzathoz fordulni. Köszönöm szépen! 

Fekete Péter:  Kérdezem, hogy van-e valakinek még kérdése? Ha nincs, akkor, ha nincs több 

hozzászólás, akkor megkezdenénk a szavazást. Én itt néhány részre osztottam azokat a 

javaslatokat, amik felmerültek. Első körben én azt javaslom, hogy az infrastrukturális 

fejlesztések, ez a négy pont: tehát a Szily-kastély, folytatás Sándor-kastély tervezés elindítás, 
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Karinthy Frigyes utcai épület beépítési terv és óvoda tervezés, építés, ha nincs más javaslat, 

egyben tenném föl szavazásra, hogy ez kerüljön be a megfelelő, tehát a 2.1.5-ös fejezetbe. 

Jó, aki ezt támogatja az szavaz igennel. 

A bizottság 3 igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

javaslatot.  

A következő az arról fog szólni, hogy ugyanebben a fejezetben szerepeljen egy 

oktatásfejlesztési keret kialakítása, ami a minőségi oktatás előmozdítása és az intézményi 

többletigények fedezetéül szolgálna a következő évben. És ezzel kapcsolatban még azért 

kérnénk az intézményeket, hogy az előrelátható többletigényeiket, azért ezeket szedjék 

össze, és amennyiben ez időben elkészül, akár mellékletként is hozzá lehet csatolni a 

költségvetési koncepcióhoz. Mindenesetre ezeket azért próbáljátok meg minél hamarabb 

összeszedni. Aki ezt támogatja, szavaz igennel.  

A bizottság 3 igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) egyhangúlag 

támogatta a javaslatot.  

Volt egy olyan javaslat alpolgármester úr részéről, hogy a Városgondnokság fejlesztése önálló 

pontként is kiemelten szerepeljen, mint cél. Akkor erről szavazunk. Aki támogatja, az szavaz 

igennel.  

A bizottság 3 igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) egyhangúlag 

támogatta a javaslatot.  

Végül pedig ez egy önálló javaslat volt, tehát a költségvetési koncepció vitája kapcsán merült 

föl, de nem ehhez az előterjesztési, vagy határozati  javaslathoz tartozik. Így a bizottság pedig 

kéri az óvodát, hogy az óvodát, hogy az óvodai szabadidősport tevékenységekről, amik 

alapítványi formákban zajlanak, akkor erről készüljön egy tájékoztató. Jó, erről is külön 

szavaznánk. Közben megérkezett negyedik bizottsági tagunk. 

 Molnárné Czeglédi Cecília megérkezett az ülésre. 

A bizottság három igen szavazattal, egy tartózkodás mellett (négy fő bizottsági tag volt jelen  a 

szavazásnál) a javaslatot támogatta.  

3)  A Szily- kastély keleti szárnyának tetőhéjazat felújításáról 

Fekete Péter: Ez részben beruházási feladat, de azért oktatási feladatot lát el az intézmény, 

azért kértem ide a bizottság elé, hogy legalább egy tájékoztatást kapjunk, illetve a bizottsági 

tagoknak lehetősége legyen a kérdéseiket föltenni. Kérdezem, hogy a Hivatal részéről valaki 

ismertetné-e, hogy itt miért van szükség erre a többlet beruházásra?  
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Gálosi Zita: Igen, akkor ismertetném, hogy miért van szükség. Azért van tulajdonképpen 

szükség, mert az északi szárnyat, a képviselő testület is és a bizottságok is támogatják, hogy 

tovább építsük és további tantermeket alakítsunk ki, viszont most már ezt az egész Szily 

kastélyt hatósági szempontból - tulajdonképpen összes hatósági, műemléki, tűzvédelmi, nép-

egészségügyi szempontból - egységesen vizsgálják ami azt jelenti, hogy tetőfelújítás, 

tűzvédelmi falak megépítését meg kell csinálnunk. Tehát el kell végeznünk, mielőtt az északi 

szárnyban újabb tantermeket alakítunk ki. Ezenkívül átlépünk egy határt, van az ÁNTSZ-nek 

egy szabványa, miszerint nyolc tanterem fölött már sokkal szigorúbbak az előírások. 

Könyvtárat kell kialakítani, plusz szaktantermeket. Ennek tárgyalása folyamatban van, hogy 

engedjenek bizonyos szigorú előírásokból. De abból nem tud. Másik része a tűzvédelem, a 

tűzvédelem viszont nem tud engedni abból, hogy a tűzfalakkal, illetve a tűzfalaknak a 

megépítésének műszaki feltétele a tetőfelújítás, további tetőfelújítási részek elkészítése.  

Szakadáti László: Én kiegészíteném csak az elhangzottakat, tehát én máshonnan 

közelíteném meg. Jövőre szeretnénk ezt a kastélyt befejezni, 2014-ben. Tavaly elkészült a 

keleti szárny, most elkészült a nyugati szárny, és a keresztszárny, amit északi szárnynak 

nevezett Zita, annak a tetőrésze készült el. És azok mellett, amiket mondott, hogy a tűzoltók 

és egyebek újabb szabályokat találnak ki, hogy hogyan lehet teljesíteni a tűzvédelmi 

követelményeket, ezek ilyen tűzfalban és egyéb tagozódásban jelennek meg. Ezenkívül 

általános érdekünk, hogy tulajdonképpen a tavaly elkészült keleti szárnynak a tetőzetét is 

kicseréljük, tehát új cserépre. Tehát többnyire új lécezés lesz, új cserép fedés lesz, és a  

leghátsó sarka az ugyanolyan rossz, vagy ugyanolyan gyenge, mint a kereszt-szárny többi 

része volt. És adódik a lehetőség összekötni most, tulajdonképpen előre hozzuk egy kicsit a 

jövő évre tervezett beruházást, úgy is mondhatnám, hogy nem engedjük el, hogy majd 

valamikor elcsússzon áprilisra-májusra-júniusra ez a kapkodás, és mindjárt próbáljuk meg a 

mostani munkálatokat összekapcsolni a keleti szárnynak az elkészítését. Nem véletlenül a 

keleti szárnynak a tető-felújítása is, két részre van bontva. Egy egyes, meg egy kettes részre. 

Az egyeshez hozzányúlunk, ezért azzal már nem tudunk pályázni, a kettes részhez viszont 

nem jutunk, nem nyúlunk hozzá. Arra ugyanúgy pályáznánk egy kis pénzért, mint tavaly 

pályáztunk és nyertünk 13 millió forintot, tehát az megmaradna. Tehát így a tavalyról a jövő 

évre tervezett tetőfelújítást, amellyel befejeznénk ezt a hármas tagozódású épületet, azt 

annyiban hoznánk elő, hogy egyben sürgetik ezek a tűzvédelmi és egyéb ilyen előírások 

betartása is sürgetik ezt a lépést, hát akkor legyen meg ez a változat és akkor a jövő évi 

költségvetés terhére történne már meg, mint ahogy jövő évre is terveztük az egészet ennek az 

első szakaszának a megépítése. Ez szemre azt jelenti, hogy most már baloldalt új cserép van, 

a keresztszárnyon új cserép van és be fog fordulni ez az új cserép egészen a kocsi behajtóig, 

így hívjuk azt, ahol most bejárunk a keleti szárnyba, ahol az a szabad átjáró rész van. Addig 
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megújulna ez a tető, ez lenne a keleti szárnynak ez a római egyes szakasza, és a kettes 

pedig majd onnan valamikor az év első felében, így vélhetően úgy nyár végére a kastélyt a 

belső, keresztszárny belső felújításával is együtt  befejeznénk. Tehát így értendő ez a mostani 

lépés.  

Fekete Péter: Kérdezem, hogy van-e valakinek ezzel kapcsolatban kérdése, javaslata? Jó, én 

annyit tennék hozzá, hogy egyrészt én a magam részéről örülök neki, hogy úgymond elébe 

megyünk az eseményeknek, tehát az amit - a nyilván a körülmények szorítása miatt -, az 

elmúlt évben, meg az azelőtti évben amilyen tempóban kellett dolgozni az épületen, az nyilván 

elég feszített volt és az eljárásokat is amennyire lehet, össze kellett sűríteni, és hát nyilván 

ezzel kapcsolatban felmerültek olyan kérdések, hogy most mennyire megalapozottak például 

az előzetes költségbecslések, tehát a tavalyi évben is tervezett valamennyit a testület a 

 felújítási munkákra. Akkor kiderült, hogy ennek sokkal nagyobb a nagyságrendje, én azt 

szeretném, hogy azért az elmúlt évek tapasztalataiból tanuljunk, tehát hogy ha itt elindulunk 

ezzel a munkával és talán itt most kevésbé szorít a cipő, mint mondjuk a nyári munkálatok 

során, amikor szeptember elsején le kellett ültetni a gyerekeket, bár ez is egy fontos és sürgős 

tennivaló. Én azt kérném, hogy mielőtt ezt a munkát megrendeljük, és nem tudom, hogy ezt 

közbeszerzés keretében, gondolom úgy fog történni, előzetesen nekünk legyen egy pontos 

költségvetésünk, és költségbecslésünk valamilyen szabványos rendszerbe, én ehhez kevésbé 

értek, hogy ez milyen rendszerbe történhet. De azért, hogy ezek az árak összehasonlíthatók 

legyenek és láthassuk hogy akik indulnak egy ilyen beruházásért, akkor mégis hol állunk 

ezzel. Az előzetes tervezést is segíti, illetve hát azt is segíti, hogy a kivitelezők árajánlatait 

ennek alapján jobban tudjuk kontrolállni. Tehát én ezt javasolnám mondjuk a bizottság 

részéről, hogy ezt kérjük, hogy előzetes beárazott költség becslésünk legyen, tételes 

költségvetés, beárazott tételes költségvetés.  

Dr. Révész Zoltán: Közbeszerzés-köteles a tevékenység, mert nettó 15 millió forint fölött 

vagyunk és 150 alatt, úgyhogy vissza fog ez a téma még kerülni. Akár meg is határozhatja a 

bizottság, hogy három ajánlatot is bekérjünk már csak a piackutatás szintjén is. És akkor még 

utána írjuk majd ki a költségvetést és a közbeszerzési eljárást. 

Fekete Péter: Én kifejezetten azt kérném, hogy mi, tehát a potenciális kivitelezőktől független 

szakemberrel költségeltessük be ezt a beruházást. Én úgy tudom, hogy léteznek szabványos 

költségvetést készítő rendszerek - már olyan értelemben is rendszer, hogy kódszámokkal 

ellátva -, aminek a központi kormányzat, hát nyilván ez piaci verseny kérdése, de azért 

vannak célszámai, hogy ők a központi kormányzat milyen normákat lát itt elfogadhatónak, 

tehát azzal lehet egy jó becslést csinálni, és akkor a meghívott beruházók árajánlatát ezzel 

tudjuk kontrollálni. Tehát csak ennyit kérnék, hogy legyen egy független, általunk megbízott 
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szakértő által, illetve nem tudom, hogy ezt a hivatal el tudja-e ezt készíteni, vagy külsős 

megbízásban kell elkészíttetni, ezt nem akarom meghatározni, de hogy készüljön egy ilyen, 

mielőtt kiírjuk a közbeszerzést. Ezt kérném, hogy a bizottság ezt támogassa.  

Dr. Révész Zoltán: A hivatal az idei évre is közel pontos költségbecslést adott. Az, hogy a 

költségvetésben, meg a közbeszerzési tervben később mi került elfogadásra, az egy másik 

kérdés. Amennyiben a bizottság azt kéri, hogy a hivatal adja meg ezeket a számokat, mi 

örömmel megtesszük idén is, de ha nekünk nem fogadják el, akkor inkább kérjenek fel 

független szakértőt. Köszönöm szépen! 

Fekete Péter: Annyiban kiegészíteném, hogy keretszám készült, nyilván, de azért az nem az 

a pontosságú és részletezettségű. A beruházási osztályon tudják, hogy miről van szó. Azt 

hiszem, van egy TERC nevű rendszer, vagy más hasonló, én nem tudom, hogy melyik ebből 

az iparágban elfogadott, azzal elég pontos, részletes költségvetés készíthető. Tehát én ezt 

kérném, hogy egy ilyen készüljön, mert akkor azzal kontrollálhatók a költségek. 

Gálosi Zita: Külsőssel  késéssel tudjuk megcsinálni, mert sajnos a hivatal nem rendelkezik 

ilyen technikával. Tehát ez nem kivitelező cég, hanem sajnos külsőssel kell dolgoznunk. 

Fekete Péter: Jó hát akkor az is jó. Van valakinek ezzel kapcsolatban más javaslata? Jó, ha 

nincs, akkor a kijelzőn én fölteszem szavazásra, hogy támogatjuk a beruházást ezzel a 

kiegészítéssel. Tehát akkor egy hirdetés előzetes elkészítését javasoljuk. Aki támogatja,  az 

szavazzon igennel! Most! 

Megállapítom, hogy a bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen 

a szavazásnál), a javaslatot és az előterjesztést támogatta azzal a kiegészítéssel, hogy a 

hivatal készíttessen előzetes költségbecslést.  

 

4)  A Benedek Elek Óvoda alapító okiratának módosításáról.  

Fekete Péter: Megkérném  az intézményvezetőt, hogy rövid kiegészítést adjon. 

Hingyiné Molnár Ildikó: Az alapító okirat módosításának szüksége ezúttal jogszabályi 

változások kapcsán is felmerült, de igazából nem mi voltunk a kezdeményezői  ennek a 

változásnak, hanem a költségvetés, illetve a lehívható finanszírozási jogcímek tették 

elsődlegesen szükségessé, de meghallván ezt, akkor éltünk mi is a lehetőséggel, hogy 

javaslatokat tettünk változtatásra, mivelhogy változott az új köznevelési törvényben 

megfogalmazva, meghatározva, hogy kik a sajátos nevelésű igényű, illetve 

különleges bánásmódot igénylő gyermekek. Ennek az új definíciónak a tudatában a meglévő 
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szakmai gárdánkkal, fejlesztő pedagógusainkkal, gyógypedagógusokkal, logopédusainkkal 

felülvizsgáltuk azt, hogy valójában a meglévő szakmai tudásunkkal, jogosítványainkkal kik 

azoknak a gyerekeknek a köre, akit valóban el tudunk látni, és föl tudjuk őket vállalni. 

Hangsúlyoznám azt, hogy legjobb tudomásom szerint ugye ez, hogy különleges bánásmódot 

igénylő gyermekeket fölvállalunk az óvodában, ez nem kötelező feladatunk, ez szintén egy 

megörökölt feladata már így az óvodának, az óvodai nevelés ellátása a nemzetiségi, etnikai, 

vagy ez most már nemzetiségi nevelés mellett. Szeretném akkor erre is felhívni a figyelmet, 

hogy valószínűleg, hogy itt is pontosítani kell az elnevezést, mert itt még a korábbi 

megfogalmazás szerint nemzeti és etnikai kisebbségi óvodai nevelésről volt szó, és úgy 

tudom, hogy ez mostanra már változott az elnevezése, mint nemzetiségi nevelés egységesen 

kezelik. Nem tudom, Ibolya ebben meg tud-e engem erősíteni? Tehát így a fogalom maradt, 

de maga a  meghatározásokban. Jó. Úgyhogy igazándiból ezért volt erre sor amit, ezért került 

erre a módosításra sor, amit mi belekértünk így az alapító okiratban ez nem a korábbiakhoz 

képest nem jelent többlet terhet. Finanszírozásban a meglévő apparátusunkkal, 

eszközeinkkel, embereinkkel el tudjuk látni, ha ilyen gyerekek felvételt kérnek az óvodában. 

Amit még észrevételezni szeretnék, hogy az előterjesztésben néhány adat pontatlanul jelent 

meg, így az alapítás évéhez az 1885-ös év helyett az 1993. évi törzskönyvi bejegyzés 

időpontja került, illetve szeretném kérni Aljegyző úrtól, Jegyző úrtól annak felülvizsgálatát, 

hogy itt a jogszabályi hivatkozásokat nem kell-é kibővíteni már az új köznevelési törvényre is 

hivatkozva. Mind a közfeladat ellátásánál, mind pedig a foglalkoztatottakra vonatkozó 

jogviszonyok tekintetében. Ami különös, hogy a pedagógusaink már részben más 

jogszabályok alapján kerülnek bérezésre. Köszönöm szépen. 

Dr. Révész Zoltán: A jogszabályok hivatkozását lejavítjuk.  

Fekete Péter: Kérdezem, hogy van-e a témával kapcsolatban kérdés, észrevétel? Ha nincs, 

akkor szavazzunk a javasolt kiegészítések figyelembevételével. Aki az alapító okirat 

módosítással egyetért, az szavazzon most igennel.  

Köszönöm, megállapítom, hogy a bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt 

jelen a szavazásnál) egyhangúlag támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek 

a Benedek Elek Óvoda alapító okiratának módosítását.  

 

5)  Biatorbágy Város Önkormányzatának 2013. évi költségvetéséről szóló rendelet 

módosításáról  

Fekete Péter: Itt alapvetően a  testületi döntések költségvetési átvezetéséről van szó. 

Úgyhogy ezért megkérem aljegyző urat, hogy ezzel kapcsolatban tájékoztassa a bizottságot. 
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Dr. Révész Zoltán: A szociális normatíváknak az átvezetéséről szól az első pont. Ezt minden 

évben el szoktuk végezni ezt az átvezetést. A köznevelési intézményekben pedagógus 

munkakörben foglalkoztatott közalkalmazottak illetmény változása, ez a felső szintű 

jogszabályi rendelkezésnek megfelelően a mi költségvetésünkön is átvezetésre kerül. A 

Karinthy iskola épület tantermeiben lámpa testek cseréje, ezzel már, ha jól tudom foglalkozott 

legutóbb az oktatási bizottság, most a költségvetési rendeletben kerül ez átvezetésre. 

Adóbevételi terveknél ugye itt már kiemeltük a telekadóból befolyt bevételt. Ez jelenleg 25 

millió forint. Ezt elmondhattam volna a koncepciónál, de itt is megjegyzem, ugye felmerült itt a 

mai nap folyamán például, hogy az iparűzési adónál az útdíjnak a kompenzációja, az milyen 

formában érinti a költségvetésünket. Itt egyeztettünk az adós kollegákkal, ezt igazából még 

nem fogjuk látni, csak majd jövőre. Elvileg volt arra lehetőség, hogy korrekcióval éljenek a 

cégek ezzel kapcsolatban. Név nélkül mondom, egyetlen egy cég jelezte kb. százharmincezer 

forintos nagyságrendben egyébként a korrekciós igényét eddig. A májusi bevallásnál már 

fogjuk látni ennek a hatását, de azt is csak a féléves vonatkozásban, hiszen az év közepétől 

került bevezetésre az útdíj, tehát ebből még messzemenő, nagyobb volumenű információt 

levonni nem tudunk. Én ennyit szerettem volna megjegyezni. Ha kérdés van, akkor igyekszem 

válaszolni.  

Fekete Péter: Kérdezem, hogy van-e valakinek kérdése a költségvetés-módosítással 

kapcsolatban? Én annyit kérdeznék, hogy ha már aljegyző úr idehozta az útdíj kérdéskörét - 

szerintem itt többen nem tudják esetleg, arról van szó, hogy az új szabályozás szerint a cégek 

által befizetett útdíjat, azt levonhatják a helyi iparűzési adójukból -, tehát azért Biatorbágy 

környékén több szállítmányozási és raktározási cég van, ezért komolyan érintheti a város 

költségvetését. Énnekem azért az lenne a kérésem vagy kérdésem, hogy valamilyen módon 

nem tudunk-e becslést szerezni arra, hogy ezek a cégek az idei évben, vagy minél hamarabb 

arra becslést szerezni, hogy mekkora útdíjat fizettek be. Két módszer jöhet szóba, az egyik, 

hogy az államtól valahogy mégiscsak idejében szerzünk adatokat, ezt én kevésbé 

valószínűnek tartom, hogy sikerül. Mondjuk ezt még a költségvetés készítése előtt, mert elég 

kellemetlen meglepetés érheti a várost, hogy ha olyan tudatban készíti a költségvetését, ami 

nem felel meg a valóságnak, tehát mondjuk a bevételeket jelentősen túltervezzük, és ennek 

legalább, tényleg, a nagyságrendjét jó lenne látni, hogy ez néhány tíz milliós tétel, vagy száz 

millióra is rúghat, a másik, ha ez nem működik, akkor nyílvánvaló a cégekhez tudunk fordulni, 

hogy legalább becslést adjanak arra, mondjuk január folyamán, hogy, mekkora az az útdíj, 

befizetett útdíj volumen, amit nyílván valahogy nekünk fel kell arányosítani, tényleg, 

elsősorban azért, hogy a nagyságrendet meg tudjuk mondani, hogy, hogy ez mekkora kiesést 

okoz. 
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Dr. Révész Zoltán: Én az, abba nem mennék bele, hogy a hivatal ilyen becsléseket 

készítsen, de, viszont, azt fel tudom ajánlani akár, hogy a nagyobb cégeket, akiknélez 

jelentősebb tételt jelent, őket megkeressük még, hogy az elmúlt fél évben, akár név nélkül 

küldjenek egy valamilyen kimutatást, és, ugye, akkor akkor azt megpróbáljuk arányosítani, 

aztán ha mégsem fog az úgy kijönni, akkor majd elnézést kérünk. 

Fekete Péter: Jó köszönöm, én erre gondoltam, tehát hogy mégis legyen egy olyan szám, 

hogy nagyságrendileg mekkora összegről van szó. Nyilván nem kártyajóslásba kellene a 

hivatalnak bocsátkoznia, de mégiscsak költségvetést kell majd tervezni, és hát azért ehhez 

egy jó szám tud lenni, hogy ez milyen nagyságrendet jelent. Ez most nem tartozik közvetlenül 

azért a mostani költségvetés módosításához. Ha nincsen senkinek más kérdése, javaslata – 

én nem láttam –, akkor szavazzunk a költségvetés módosításáról. Aki a költségvetés 

módosítását támogatja, az szavazzon igennel majd mindjárt. Az szavazzon most!  

Megállapítom, hogy a bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) támogatta a 2013-as évi költségvetés módosítását és javasolja a testületnek a 

módosítást.  

6)  Tájékoztató a közétkeztetési, közbeszerzés előkészítéséről.  

Fekete Péter: Erről volt egy szóbeli tájékoztató. Nem mai téma előtt állunk. Ha jól emlékszem 

a legutóbbi bizottsági ülésen, vagy már azelőtt a bizottság azt javasolta, hogy a Polgármesteri 

Hivatal valamilyen formában alkalmazzon külső szakértőt a város közétkeztetési  

közbeszerzés kiírásának a segítésére, másrészt a későbbiekben pedig a közétkeztetés 

színvonalának biztosítása céljából. 

Dr. Révész Zoltán: Külső szakértő korábban is volt, a bölcsődénk a dietetikusát kértük fel, 

hogy a munkájával segítse a kiírást. Ő a nyár folyamán gyermekáldás elé nézett, úgyhogy 

többek között ezért is léptünk tovább. Jelenleg még nem sikerült szerződést kötnünk új 

közbeszerzés szakértővel. A SOTE-nak az Egészségtudományi Kar Alkalmazott 

Egészségtudományi Intézet Dietetikai és Táplálkozástudományi Tanszékén keresgélünk. 

Annyit elárulhatok, ott olyan szakemberek dolgoznak, akik amellett, hogy publikálnak is a 

kérdésben, az elmúlt 9-10-11 évben számos közbeszerzésnek a lebonyolításában, 

előkészítésében és a bírálatában is részt vettek. Én nagyon remélem hogy a héten -  most 

még várok egy visszahívást - lesz valaki, akivel tudunk szerződni, és a következő bizottsági 

ülésen akár itt is tud lenni.  

Fekete Péter: Köszönöm, kérdezem, hogy van e valakinek a témával kapcsolatban 

észrevétele. A bizottság szerintem ebben az ügyben már megtette a javaslatait. Én azt 

szeretném, hogy legalább január 1-jétől beléphessen, vagy ki tudjuk írni az új közbeszerzést. 



18 

 

Most már nyilván érdemes ezt az időpontot megvárni, meg mindenképpen meg is fog történni, 

tekintve, hogy három hónap sincs már addig hátra. És akkor, ha jól tudom, érvénybe lép az új 

közétkeztetési kormányrendelet. De ehhez, is én örülnék, ha minél hamarabb itt lenne az a 

szakember, aki ezt felügyelni tudja. Úgy hogy ha nincs más, akkor megköszönjük a bizottság 

nevében a tájékoztatót, én erről nem tartanék külön szavazást. És hát ezzel napirendi 

pontjaink végére értünk, kérdezem, hogy Egyebekben van-e valakinek tájékoztatási 

közlendője, kérdése vagy esetleg mással kapcsolatban? 

Nekem egy valami lenne, azt hiszem az elmúlt biztonsági ülésen hozta be a hivatal és az 

iskolák figyelmébe ajánlotta azt a pályázatot, ahol a felsősök határon túli kirándulására volt 

egy támogatási lehetőség. Én ezt kérdezném, hogy ebben sikerült-e valamit előrelépni, vagy 

megvizsgálni, hogy meg tudunk-e felelni a pályázati feltételeknek. 

Marx Árpád: Én a feladatot egy kollégának, aki érdekelt a kérdésben - most hetedikes 

osztályfőnök -, kiadtam, a feladatról annyi visszajelzés érkezett, hogy még nem vagyunk 

abban a szakaszban, úgy hogy röviden én ennyit tudok erről.  

Fekete Péter: Jó, köszönöm. Most én a pályázatnak nem tudom pontosan és nem 

emlékszem a határidejére, hogy ezt mikor kell beadni, de azt tudom, hogy a legutóbbi 

testvérvárosi látogatásunkon például Kárpátalján, ott jelezték és ezt továbbítottuk is, meg 

ezúton is továbbítjuk az intézmények felé, hogy ott felajánlottak egy igen jó szállás és 

egyáltalán vendégfogadási lehetőséget a gyerekek részére egy helyi gyerekotthonban. 

Viszont azért ők kérték, hogy ezt idejében jelezzük ennek az időpontját, mert elég nagy 

leterheltséggel dolgoznak, s ők is terveznék az évet. Tehát ilyen szempontból viszont fontos, 

hogy ha előzetesen már van olyan időpont, amin valamelyik iskolánk megpróbál elindulni, 

akkor ezt egyrészt nekünk, másrészt majd rajtunk keresztül az ottani intézménynek jelezni 

kellene, hogy szabad-e az időpont, vagy előzetesen jelezzük, hogy várhatóan akkor tudnánk 

menni. Persze ezt bele lehet írni, hogy még itt pályázati anyag összeállítása zajlik és ettől is 

függ az ügy, de ez nekik is azért könnyebbség, ha mi ezt jelezzük. 

Szakadáti László: Én ehhez csak annyit tennék hozzá, hogy Kárpátalja egy kicsit kisebb 

terület mint Erdély, és ennek ellenére sok kirándulás építhető föl. A legegyszerűbb az, hogy a 

Munkácsy vár, Vereckei - hágó és ezen az útvonalon egy-két nevezetesség, meg egyéb 

kirándulások is. És ezeket célszerű lenne kicsit tanulmányozgatni addig is, hogy felkészüljön 

az iskola. Mert a vendéglátók azért nagyon szerény anyagi körülmények között élnek, ezt látni 

kell. Nekünk kell a költségekről gondoskodni. Ők majd segítenek, kalauzolnak, szereznek 

nekünk szállást, szervezik esetleg az egész utat. Jönnek- mennek a csoporttal, tudják hogy 

kell közlekedni, hol kell megállni, hol kell parkolni, hogy kell intézni, tolmácsolnak ha kell. Ugye 

ez mind érték azon a területen, de alapvetően ez a mi vállalkozásunk lesz, nem pedig az 
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övéké, ezt nem várhatjuk tőlük, csak azért mondom, hogy így képzeljük ezt el. Tehát minden 

munka nagyjából itt van, aztán őtőlük még kaphatunk majd ott egyéb iránymutatást vagy 

tanácsot, hogy hova menjünk, még mit nézzünk meg, de ez a mi költségvállalásunkra fog 

épülni az egész.  

Fekete Péter: Kérdezem, hogy van-e valakinek más témája? Ha nincs, akkor a munkát 

megköszönöm és a bizottsági ülést bezárom.  

Biatorbágy, 2013. október 30. 
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